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Zápis č. 6 

Komise pro rozvoj venkova a zemědělství  

Rady Olomouckého kraje 

ze dne 2. prosince 2021 

 

Přítomni: 

 

Nepřítomni:  

Benýšek Richard, Ing., Ph.D., MBA  

Baslerová Renata, Ing. 

Čečman Ivo, Ing. 

Daniel Lukáš 

Jüngling Lenka, Ing. 

Konečný Jan, Ing. 

Mikmek Šárka 

Navrátil Petr, Ing., Ph.D.  

Petružela Jiří 

Řezníček Daniel, M.A. 

Řezníček Jiří 

Šimek Petr, Ing. 

Vrána Jaroslav, Ing., MBA 

Zbořil Roman 

 

Omluveni:  

Beneš Jiří 

Fabiánek Radovan 

Hudlík Jaroslav 

Marčan Libor, Bc. 

Ronzová Mádrová Zlata, Ing. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Tajemník: Hosté: 

Krmášek David, Ing. 

 

 

Šafařík Jan, Ing., MBA, náměstek hejtmana 

Kavala Eduard, Mgr., starosta obce Bělotín, 
místopředseda SPOV ČR 

Dosoudil Radek, Ing. 

Novotná Marta, Ing.  

Olivíková Jana, Ing. 

 

Garant za Radu Olomouckého kraje: 

Šmída Martin, Ing. et Ing., uvolněný člen ROK 
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Program jednání:  

1. Zahájení, schválení programu jednání 

2. Představení činnosti SPOV (Spolek pro obnovu venkova) Olomouckého krajie 

3. Hlasování o účasti přizvané osoby za MAS Olomouckého kraje na jednáních 
komise 

4. Informace z jednání orgánů kraje 

5. Informace k vyhlašovaným dotačním programům z rozpočtu Olomouckého kraje na 
rok 2022 

6. Různé 

 

Zápis: 

 

1. Zahájení, schválení programu jednání  

Jednání se uskutečnilo on-line prostřednictvím platformy MS Teams. Jednání zahájil 
předseda komise Ing. Richard Benýšek. Byla provedena kontrola přítomnosti 
účastníků, komise byla s ohledem na přítomnost nadpoloviční většiny členů 
usnášeníschopná. Předseda přivítal garanta komise Ing. Martina Šmídu, uvolněného 
člena Rady Olomouckého kraje, Ing. Jana Šafaříka, náměstka hejtmana 
a Mgr. Eduarda Kavalu, starostu obce Bělotín, místopředsedu SPOV ČR. Přednesl, že 
členům komise byla zaslána pozvánka s programem a dotázal se, zda mají členové 
komise návrhy na doplnění programu.  

Předseda dále sdělil organizační informace k on-line jednání komise: 
- minimální počet přítomných členů pro usnášeníschopnost: 10 z 19; 
- účastníci jednání vyslovili souhlas s pořízením záznamu z jednání (záznam nebude 

zveřejněn, bude sloužit pro potřeby přípravy zápisu a doložení přítomnosti členů); 
- účastníci jednání byli požádáni, aby měli vypnutý mikrofon, pokud nebudou mít 

slovo, a nepřebírali kontrolu nad promítaným obsahem;  
- v případě, že účastník jednání bude chtít vystoupit, použije funkci „zvednout ruku“ 

(ikona ruky) a po vyzvání zapne mikrofon, poté ruku položí a vypne mikrofon. 

Předseda sdělil, že odměny členům komise za účast na jednáních za 2. pololetí 2021 
budou vyplaceny v měsíci leden 2022.  

Byla provedena kontrola usnesení č. 5 jednání komise ze dne 8. 11. 2021. Komise na 
svém 5. jednání vzala na vědomí informace k vyhlašovaným dotačním programům 
z rozpočtu Olomouckého kraje na rok 2022, odsouhlasila návrh Pravidel a kritéria 
hodnocení Programu obnovy venkova Olomouckého kraje 2022 a Programu na 
podporu místních produktů 2022. Komise doporučila navýšit alokaci Programu obnovy 
venkova Olomouckého kraje 2022 nejméně na úroveň roku 2021 a v kritériích 
hodnocení žádostí komise doporučila zkrátit historii pro počet všech poskytnutých 
dotací žadateli v rámci dotačního titulu na 3 roky.  

Doporučení na zkrácení historie na 3 roky se nakonec podařilo zapracovat do návrhu 
Pravidel POV 2022. 
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Předseda předal slovo garantovi Komise Ing. Martinu Šmídovi, který má na starost 
oblast životního prostředí, odpady a zemědělství s dotazem, v jaké fázi se nachází 
doporučení komise z 3. 6. 2021 týkající se návrhu na úpravu podmínek dotačního 
programu „Program na podporu lesních ekosystémů 2020-2025“.   

Ing. Šmída sdělil, že z důvodu ověřování notifikace Evropské komise, protože se jedná 
o jeden z dotačních titulů, který byl vyhlášen na pětileté období a byl notifikován 
Evropskou komisí, proto bylo nutné vyčkat, zda se vejdeme do schválených pravidel. 
Návrh na úpravu podmínek dotačního programu by měl být v dohledné době předložen 
k projednání na Radě Olomouckého kraje s tím, že příslušný odbor pravděpodobně 
vydá k tomuto návrhu negativní stanovisko. Důvodem je především obava, 
že povinnost oplocenek omezí zájem o tento dotační program a druhým důvodem je, 
že existuje jiný dotační program na podporu oplocenek na celostátní úrovni.  

Lze předpokládat, že zásadnější změny v podmínkách dotačního programu doporučí, 
až plánovaná nově ustanovená expertní pracovní skupina pro vytvoření nové 
koncepce poskytování dotací pro lesnické hospodaření v Olomouckém kraji.  

Předseda dále požádal o informaci náměstka hejtmana Ing. Jana Šafaříka, který má 
na starost kompetenční oblast regionálního rozvoje, územního plánování a rozvoje 
venkova, v jaké fázi se nachází doporučení komise ze dne 3. 6. 2021 týkající se 
doporučení zařadit do dotačního programu „Program obnovy venkova Olomouckého 
kraje 2022“ dotační titul „Podpora nákupu komunální techniky pro obce“. 

Ing. Šafařík sdělil, že návrh dotačního programu „Program obnovy venkova 
Olomouckého kraje 2022“ byl již projednán a odsouhlasen v Radě Olomouckého kraje 
a nyní je předložen ke schválení na zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje a je 
bez dotačního titulu „Podpora nákupu komunální techniky pro obce“, protože bylo 
vedením Olomouckého kraje rozhodnuto, že se nebudou předkládat žádné nové 
dotační tituly oproti roku 2021. Pokud bychom chtěli vyhlásit nový dotační titul, muselo 
by to být na úkor těch stávajících, například bychom museli ponížit alokaci v dotačním 
titulu DT 1 Podpora budování a obnovy infrastruktury obce.    

Komise schválila upravený program jednání a přítomnost hosta Mgr. Eduarda Kavaly 
na jednání. 

Výsledky hlasování: Pro 14, Proti 0, Zdržel se 0. 
 

2. Představení činnosti SPOV (Spolek pro obnovu venkova) Olomouckého kraje   

Mgr. Eduard Kavala, starosta obce Bělotín, místopředseda SPOV ČR představil 
činnost Spolku pro obnovu venkova ČR. Spolek pro obnovu venkova je druhá nejstarší 
organizace, která se zabývá souhrnně venkovem, nikoliv pouze samosprávou, kdy 
aktivně přispívá k rehabilitaci venkova, k obnově a prohloubení společenského života 
na venkově a k posílení hospodářské stability a prosperity venkova. 

Spolek organizuje pravidelná setkávání členů a hostů, která jsou tematicky zaměřena 
na různé okruhy venkovského života. Aktivně spolupracuje se zástupci Svazu měst 
a obcí ČR, kdy společně dbají na odpovědné přidělení prostředků, vyčleněných pro 
Program obnovy venkova ve státním rozpočtu.  

Nejvýraznější akcí Spolku je celostátní soutěž Vesnice roku, vyhlašovaná od roku 
1995, společně se Svazem měst a obcí ČR a ministerstvy pro místní rozvoj, 
zemědělství, životního prostředí a kultury. Soutěž Vesnice roku je výkladní skříní 
a informuje, co se na venkově děje. 
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Partnery Spolku jsou SMS ČR, SMO ČR, Asociace soukromého zemědělství ČR 
a Státní pozemkový úřad. Spolek je partnerem Národní konference Venkov. Zabývá 
se také intenzivně problematikou spravedlivého RUD, krajinou tvorbou a pozemkovými 
úpravami, podporou udržením služeb na venkově a aktivní prorodinnou politikou 
s cílem udržet a dále rozvíjet pospolitost a atraktivitu života obyvatel na venkově. 

Spolek aktivně spolupracuje s Asociací krajů ČR. Na území krajů působí jednotlivé 
krajské organizace. Spolek pro obnovu venkova Olomouckého kraje dlouhodobě 
úspěšně spolupracuje s Olomouckým krajem a dalšími partnery v území. V současné 
době má krajský Spolek 128 členů, z toho 99 obcí, 25 fyzických osob a 4 právnické 
osoby.    

Usnesení: Komise bere na vědomí informace z představení činnosti SPOV (Spolek pro 
obnovu venkova) Olomouckého kraje. 

Výsledky hlasování: Pro 14, Proti 0, Zdržel se 0. 
  
3. Hlasování o účasti přizvané osoby za MAS Olomouckého kraje na jednáních 

komise 

Předseda informoval, že obdržel požadavek od Ing. Šafaříka na projednání účasti 
zástupce MAS Olomouckého kraje Mgr. Ondřeje Večeře, předsedy Krajského sdružení 
NS MAS ČR v Olomouckém kraji, jako stálého hosta na jednáních komise. 

Zeptal se, kdo ze stávajících členů komise je členem MAS Olomouckého kraje? 
Ze stávajících členů komise je pět členem některé z MAS Olomouckého kraje. 
Předseda uvedl, že „stálý host“ nemá na jednáních komise hlasovací právo a nemá 
nárok na odměnu za účast na jednáních.  

Komise odsouhlasila účast zástupce Mgr. Ondřeje Večeře jako stálého hosta za MAS 
Olomouckého kraje na jednáních komise. 

Výsledky hlasování: Pro 14, Proti 0, Zdržel se 0. 
 

4. Informace z jednání orgánů kraje  

Ing. Novotná, vedoucí oddělení regionálního rozvoje představila jednotlivé body 
programu projednané Radou Olomouckého kraje za období od 8. 11. 2021 do 
2. 12. 2021 týkající se oblasti regionálního rozvoje kraje. 
 
V rámci diskuze podala informace mimo jiné k víceletému akčnímu plánu Strategie 
rozvoje územního obvodu Olomouckého kraje, k projektům příspěvkových organizací 
v rámci programu ERASMUS+ a v rámci programu Šablony III, ke schválení přípravy 
a podání projektu „Rozvoj regionálního partnerství v programovém období EU 2014-
202-IV“, návrhu aktualizace č. 4 Zásad územního rozvoje Olomouckého kraje a návrhu 
Pravidel dotačního programu „Program na podporu místních produktů 2022“ 
a „Program obnovy venkova Olomouckého kraje 2022“.   

Prezentace je přílohou č. 1 zápisu. 

Usnesení: Komise bere na vědomí informace z jednání orgánů kraje. 

Výsledky hlasování: Pro 14, Proti 0, Zdržel se 0.     
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5. Informace k vyhlašovaným dotačním programům z rozpočtu Olomouckého 

kraje na rok 2022  

Ing. Krmášek informoval, že oproti informacím v již projednané prezentaci 
k vyhlašovaným dotačním programům z rozpočtu Olomouckého kraje na rok 2022, 
přednesené na jednání komise dne 8. 11. 2021, nedošlo k žádným změnám. 

Proto se komise dohodla, že po schválení vyhlašovaných dotačních programů na 
zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje dne 13. 12. 2021, bude členům komise 
zaslán přehled schválených vyhlašovaných dotačních programů z rozpočtu 
Olomouckého kraje na rok 2022 a členům komise bude také zaslána původní 
prezentace doplněná o odkaz na webové stránky Olomouckého kraje, kde budou 
zveřejněny bližší informace k vyhlašovaným dotačním programům.  

Prezentace je přílohou č. 2 zápisu. 

Usnesení: Komise bere na vědomí informace k vyhlašovaným dotačním programům 
z rozpočtu Olomouckého kraje na rok 2022. 

Výsledky hlasování: Pro 14, Proti 0, Zdržel se 0. 
 

6. Různé   

Předseda požádal pana radního Ing. Šmídu, náměstka Ing. Šafaříka a členy komise 
o zaslání návrhů bodů k projednání v roce 2022. Předseda informoval, že komise 
v roce 2022 by mohla projednat problematiku např.: 

Adaptační strategie Olomouckého kraje na dopady změny klimatu, 

Systematický přístup k nápravě krajiny, 

Dopady Farm to Fork strategie na zemědělství,  

Možnosti spolupráce krajské samosprávy a lokálních zemědělců (využití lokálních 
potravin v krajských zařízeních), 

Strategie rozvoje územního obvodu Olomouckého kraje – vyhodnocení za rok 2021. 

Ing. Šmída sdělil, že obdobná témata byla projednána také na posledním jednání 
Komise Rady AKČR pro zemědělství a venkov. Na komisi byla také projednávána 
problematika využití lokálních potravin v krajských zařízeních, kdy byla diskutována 
podmínka účasti v zadávacím řízení na dodávku potravin, kdy jsou v novém § 37a 
zákona o potravinách a tabákových výrobcích stanoveny podmínky účasti 
v zadávacím řízení na dodávku potravin. Dle tohoto ustanovení může veřejný 
zadavatel v zadávacím řízení na dodávku potravin stanovit jako podmínku účasti 
v zadávacím řízení dodání: 

 místní nebo regionální potraviny z krátkého dodavatelského řetězce, 
 potraviny splňující certifikovaná schémata kvality nařízení Evropského 

parlamentu a Rady (EU) č. 1151/2012 o režimech jakosti zemědělských 
produktů a potravin, nebo 

 potraviny produkované v systému ekologického zemědělství. 

Velmi zajímavá prezentace, která donutila členy komise k zamyšlení, byla také 
prezentace zástupce Vodohospodářské společnosti Olomouc, a.s., která se týkala 
dopadů chemických postřiků na zdroje pitné vody. 

Ing. Šafařík informoval členy komise o nové Výzvě č. 10/2021 - Hospodaření s vodou 
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v obcích v Národním programu Životní prostředí. V rámci výzvy je možné získat dotaci 
ve výši 100 % uznatelných výdajů a výzva je zaměřena na finanční podporu efektivního 
hospodaření se srážkovou vodou na zastavěném území obcí a protipovodňových 
opatření se širokým využitím přírodě blízkých prvků.  

Předseda požádal členy komise, aby náměty a připomínky k návrhům činnosti komise 
v roce 2022 zaslali tajemníkovi komise v termínu do 31. 12. 2021. Následně bude 
představen a schválen plán činnosti komise v roce 2022 na dalším jednání. 

Předseda přednesl rekapitulaci činnosti komise v roce 2021. 

Termíny jednání: 18. 2.; 4. 3.; 3. 6.; 20. 7.; 8. 11 a 2. 12. 2021. 

Komise projednala především následující body programu: 

- Hodnocení došlých žádosti v rámci dotačního programu „Program obnovy venkova 
Olomouckého kraje 2021“ a „Program na podporu místních produktů 2021“; 

- Informace k Národní putovní výstavě Má vlast cestami proměn 2021; 

- Celostátní síť pro venkova OK – představení činnosti v roce 2021 a plán na rok 
2022; 

- Program rozvoje venkova ČR – informace SZIF k období 2020+; 

- Výjezdní jednání komise a setkání se zástupci zemědělských podnikatelů ze 
střední Moravy, prezentace úspěšných projektů: Statek Kostelec na Hané, a. s. – 
výroba mléka a sýrů, Farma Kostelec na Hané (Čerstvě utrženo) – pěstitel rajčat, 
jahod, SEMO, a.s., Smržice – pěstitel osiv; 

- Návrh Pravidel „Program obnovy venkova Olomouckého kraje 2022“ a „Program 
na podporu místních produktů 2022“; 

- Představení činnosti MAS v Olomouckém kraji; 

- Představení činnosti SPOV (Spolku pro obnovu venkova) Olomouckého kraje. 

Předseda poděkoval panu radnímu a náměstkovi za účast, hostům a přednášejícím 
za prezentace a členům komise za aktivní přístup a popřál pěkné prožití vánočních 
svátků. 

Další jednání Komise se uskuteční v únoru 2022. Na programu jednání bude 
projednání a schválení plánu činnosti komise v roce 2022 a hodnocení došlých žádostí 
v dotačních programech „Program obnovy venkova Olomouckého kraje 2022“ 
a „Program na podporu místních produktů 2022“. 
 

V Olomouci dne 2. 12. 2021        

 

                                                       

                                                                             ………………………………………. 
                               Ing. Richard Benýšek 

                  předseda komise 


